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P R O T O K Ó Ł  NR   XLI/10 
Z PRZEBIEGU OBRAD RADY GMINY STARE BABICE 

w dniu 27 maja 2010r. 
 
 
 
 
 
Miejsce obrad:  Sala im. Stanisława Zająca w Urzędzie Gminy 

Stare Babice ul. Rynek 32 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 16:05 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Radni     wg listy obecności  
2. Krzysztof Turek    Wójt Gminy  
3. Jolanta Stępniak     Zastępca Wójta  
4. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
5. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy  
6. Alicja Napurka  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  
7. Tomasz Adamczyk Komendant Straży Gminnej  
8. Michał Starnowski Gminny Komendant Ochrony Przeciwpożarowej  
9. Anna Gajowniczek  Naczelnik Wydziału Prewencji  
10. podinsp. Tomasz Dałek Zastępca Komendant Powiatowej Policji  
11. Sołtysi i goście  wg listy obecności  
 
Nieobecni radni: 
Witold Maziarz  
 
 
1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stare Babice otworzył obrady XLI sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 14  radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały.  
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad  
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek obrad.   
Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad. 
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Nie zgłoszono innych wniosków do porządku obrad.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z XL sesji Rady Gminy. 
5. Informacja Przewodniczącego rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja o stanie porządku i  bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy, 

a) podjęcie uchwały. 
8. Sprawozdanie z działalności straży gminnej, 

a) podjęcie uchwały. 
9. Sprawozdanie ze stanu ochrony przeciwpożarowej za rok 2009 na terenie gminy, 

a) podjęcie uchwały. 
10. Rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Starych Babicach. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele 

publiczne położonych we wsi Stare Babice. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Lipkowie. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r. 
14. Interpelacje, zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad. 
 
Radny T. Druzd zwrócił uwagę, że w otrzymanym zawiadomieniu na sesję jest data sesji 27 
maja 2009r., ma świadomość że jest to pomyłka pisarska, jednak na przyszłość należy 
zwracać na to uwagę, aby nie było podstawą do unieważnienia uchwał z sesji z powodu 
niewłaściwego powiadomienia o terminie sesji.  
 
Przewodniczący rady gminy zapewnił, że zostanie zwrócona szczególna uwaga na to w 
przyszłości, są to błędy ludzkie, które się zdarzają.  
 
4. Przyjęcie protokółu z XL sesji Rady Gminy 
 
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XL  sesji rady gminy, 12 głosami „za”, przy 
2 głosach „wstrzymujących się” , przy obecności 14 radnych.  
 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po XL sesji: 
− przekazał Prezesowi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie informację o 

sposobie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2009 
rok, 

− zgodnie z kompetencją przekazał Wójtowi pismo P.P. Piotra Dąbrowskiego, Jolanty 
Kowalskiej, Beaty Kowczur–Kowalskiej w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Lipków z 
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prośbą o przygotowanie projektu uchwały, temat ten jest w porządku obrad dzisiejszej 
sesji, 

− zgodnie z kompetencją przekazał Wójtowi pismo z 88 podpisami mieszkańców Lipkowa 
dotyczące projektowanych zmian w komunikacji publicznej, 

− otrzymał do wiadomości pismo z Zarządu Transportu Miejskiego skierowane do Wójta 
dotyczące współpracy w transporcie publicznym, 

− otrzymał pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego informujące, że wpłynęło 
pismo procesowe o dopuszczeniu Stowarzyszenia Interesu Społecznego w sprawie skargi 
Mariana Okręglickiego na uchwałę Nr XXXIII/316/09 Rady Gminy Stare Babice z dnia 
24 września 2009r. w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony dla rezerwatu 
przyrody „Kalinowa Łąka”, pismo zgodnie z kompetencją przekazał Wójtowi, 

− otrzymał do wiadomości skierowane do Wójta pismo  od Pani Ewy Popek kierownika 
Niepublicznego Zakładu Opieki Medycznej „Lekarz Rodzinny” w sprawie kontynuacji 
umowy najmu budynku na dalszy okres , 

− otrzymał opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie skargi na działalność Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej złożonej przez pana Zbigniewa Szulejewskiego, 
opinię przekazał radnym, 

− poinformował Pana Zbigniewa Szulejewskiego, że w dniu dzisiejszym będzie 
rozpatrywana jego skarga, 

− podjął działania do zwołania XLI sesji Rady Gminy, 
− w każdą środę pełnił dyżur, 
− zwołał wspólne posiedzenie komisji  w celu omówienia projektów uchwał do dzisiejszej 

sesji Rady Gminy. 
 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 
� przeprowadził kolejną turę negocjacji z właścicielem gruntów, w Bliznem Jasińskiego ws. 

ew. zakupu gruntu na cele publiczne, 
� podpisał akt notarialny na przeniesienie własności zakupionych przez gminę gruntów w 

Zielonkach Parcele, 
� przeprowadził kolejna turę konsultacji ws. systemów do świadczenia tzw. e-usług oraz 

urządzeń informatycznych tzw. infokiosków,   
� przeprowadził negocjacje z nowymi władzami  MPO ws. rekultywacji wysypiska 

Radiowo, 
� odbył naradę z projektantem modernizacji linii energetycznej w Wierzbinie,  
� przeprowadził konsultacje z przedstawicielami, TP SA ws. budowy systemu 

światłowodów w naszej gminie, 
� przeprowadził konsultacje z notariuszem ws. procedury zbycie udziałów w Eco-Partners 

sp. z o.o., 
� przeprowadził naradę  z prof. Jerzym Regulskim, twórcą ustawy samorządowej, ws. 

obchodów 20-tej rocznicy samorządu gminnego, 
� uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej GPK Eko-Babice sp. z o.o., 
� przeprowadził negocjacje z przedstawicielami, gminy Łomianki, gminy Izabelin, ZTM, z 

udziałem Starosty Powiatu Warszawskiego Zachodniego ws. modernizacji systemu 
transportu zbiorowego w gminie w  powiecie warszawskim zachodnim 

 
W dalszej części Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XL  sesji. 
Poinformował, że rada gminy na XL  sesji podjęła 12 uchwał, uchwały realizowane są 
następująco: 
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- uchwały w sprawie: 
- przyjęcia sprawozdania Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Starych Babicach z wykonania zadań za 2009r.   
- udzielenia Wójtowi Gminy Stare Babice absolutorium za 2009 rok   

 - uchwały nie wymagają realizacji,  
- uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków   

- uchwała przekazana do Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-
Babice” Sp. z o.o., będzie realizowana od 1 czerwca 2010r. do 31 maja 2011r.,  

- uchwała w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków   

- uchwała będzie realizowana od 1 czerwca 2010r., gmina będzie przekazywać co 
miesiąc dopłatę Gminnemu Przedsiębiorstwu Komunalnemu Eko-Babice Sp. z 
o.o., 

- uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany nazwy i statutu jednostki budżetowej 
gminy Stare Babice działającej pod nazwą Zespół Obsługi Finansowej   

- uchwała przekazana do realizacji Zespołowi Obsługi Finansowej Oświaty,  
- uchwały w sprawie  

- sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej we wsi Latchorzew 
stanowiącej własność gminy   
- sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej we wsi Lipków stanowiącej 
własność gminy   
- uchwała w trakcie realizacji, wywieszono wykaz nieruchomości przeznaczonych 
do sprzedaży,  

- uchwały zmieniające: 
- uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Starych Babicach   
- Statut Gminy Stare Babice   
- Statut przedszkola w Bliznem Jasińskiego   
- uchwały przekazane do publikacji w dzienniku urzędowym,  

- uchwała w sprawie zbycia przez Gminę Stare Babice udziałów Spółki pod firmą: ECO-
PARTNERS sp. z o.o. z siedzibą w Starych Babicach   
 - uchwała w trakcie realizacji,  
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2010r. 

- uchwała w trakcie realizacji, przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym.  
 
Następnie Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  
Zarządzenie Nr 302/10  w sprawie wyznaczenia dnia wolnego od pracy dla pracowników 

Urzędu Gminy Stare Babice   
Zarządzenie Nr 303/10 w sprawie dostosowania planu finansowego Urzędu Gminy Stare 

Babice  
Zarządzenie Nr 304/10  w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2010 rok  
Zarządzenie Nr 305/10  w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań 

publicznych Gminy Stare Babice z zakresu upowszechniania 
kultury fizycznej i sportu    

Zarządzenie Nr 306/10  w sprawie podania do publicznej wiadomości kwartalnej informacji 
o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2009 roku 

 Zarządzenie Nr 307/10 zmieniające zarządzenie w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 
Organizacyjnego Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty w Starych 
Babicach   



 5 

Zarządzenie Nr 308/10 w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora niektórych 
szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Stare 
Babice  

Zarządzenie Nr 309/10  w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do zbycia w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego   

   
Wójt odnośnie uwagi radnego Druzda stwierdził, że jest to pomyłka literowa, takie pomyłki 
zdarzają się w różnych dokumentach, nie ma możliwości aby sąd uznał to za nieprawidłowe 
powiadomienie, nie wywoła to żadnych skutków prawnych.  
 
Radny T .Szuba spytał o negocjacje w sprawie nabycia gruntów w Bliznem Jasińskiego, jaki 
obszar jest przewidziany do zakupu, w której części wsi, jakie środki przeznaczone zostaną na 
zakup i na jakie cele działka będzie przeznaczona.  
 
Wójt odpowiedział, że powierzchnia terenu wynosi ok. 1,5 ha, jest to staw przy ul. Hubala 
Dobrzańskiego (na początku wsi Blizne Jasińskiego), w bieżącym budżecie nie trzeba 
rezerwować środków na ten cel, trwają negocjacje z właścicielem, teren zostanie 
przeznaczony na zieleń parkową, teren rekreacyjny  
 
Radny L. Poborczyk spytał czy w związku z odbytym przez Wójta spotkaniem w sprawie 
wysypiska śmieci w Klaudynie jest możliwość  odbycia Komisji w tej sprawie. W planie 
pracy Komisja ma temat związany  MPO  
 
Wójt odpowiedział, że była długa przerwa w kontaktach z MPO spowodowana zmianami 
kadrowymi w zarządzie, odbyło się spotkanie z nowymi władzami, na którym padła 
deklaracja zdynamizowania działań.  
 
7. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy  
 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o policji Komendant Policji 
składa informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Radzie Gminy. Radni 
otrzymali informację Komendanta Powiatowego Policji. Na posiedzeniu Komisji Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa członkowie komisji wysłuchali informacji i odbyła 
się szczegółowa dyskusja. Komisja zaopiniowała informację pozytywnie. Spytał czy są 
pytania do Komendanta Policji  

Nie zgłoszono pytań  

a) podjęcie uchwały  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLI/384/10 - w sprawie przyjęcia informacji o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego       
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych  
 
8. Sprawozdanie z działalności straży gminnej   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że zgodnie z dyspozycją § 14 ust. 1 uchwały z 
dnia 30 kwietnia 2008r. w sprawie nadania regulaminu straży gminnej Gminy Stare Babice – 
Komendant przedstawia Radzie Gminy pisemne sprawozdanie roczne z działalności straży w 
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terminie do 30 maja. Radni otrzymali sprawozdanie Komendanta. Na posiedzeniu Komisji 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa członkowie komisji wysłuchali 
sprawozdania i odbyła się szczegółowa dyskusja. Komisja zaopiniowała informację 
pozytywnie.  Spytał czy są pytania do Komendanta Straży Gminnej? 
 
Nie zgłoszono pytań 
 

a) podjęcie uchwały 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLI/385/10 - w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności straży 

gminnej  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy obecności 13 radnych (1 
radny nieobecny podczas głosowania).  
 
9. Sprawozdanie ze stanu ochrony przeciwpożarowej za rok 2009 na terenie gminy  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że zgodnie z dyspozycją § 4 uchwały z dnia 19 
maja 2005r. w sprawie ochrony przeciwpożarowej – kompleksowa ocena stanu ochrony 
przeciwpożarowej Gminy winna być raz w roku w terminie do 31 maja przedstawiana Radzie 
Gminy. Radni otrzymali sprawozdanie Gminnego Komendanta Ochrony Przeciwpożarowej. 
Na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa członkowie 
komisji wysłuchali sprawozdania i odbyła się szczegółowa dyskusja. Komisja zaopiniowała 
informację pozytywnie. Spytał czy są pytania do Komendanta? 
 
Radny J. Puścian stwierdził, że  zauważył poprawę sprawozdań w treści i formie, 
podziękował służbom za ogromny postęp w tym zakresie, gdyż sprawozdanie jest 
odzwierciedleniem stanu rzeczy. W poprzednich latach zabierał głos krytycznie dlatego jest  
mu przyjemnie, że nastąpił taki postęp.  
 
a) podjęcie uchwały 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLI/386/10 - w sprawie przyjęcia sprawozdania z kompleksowej 

oceny stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie 
Gminy Stare Babice  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
10. Rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Starych Babicach projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  

 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że do Rady Gminy wpłynęła skarga na 
działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, skargą zajmowała się 
Komisja Rewizyjna, wypracowała opinię. Radni otrzymali uzasadnienie wraz z projektem 
uchwały. Na wspólnym posiedzeniu Komisji zapadła decyzja o nie prowadzeniu dyskusji w 
tej delikatnej sprawie. 
Następnie Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia do 
projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XLI/387/10 - w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej       
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele 

publiczne położonych we wsi Stare Babice  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Projekt zakłada nabycie pięciu działek 
położonych we wsi Stare Babice na cele publiczne. Spytał czy są dodatkowe pytania? 
 
Nie zgłoszono pytań  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XLI/388/10 - w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele 

publiczne położonych we wsi Stare Babice        
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 

Lipkowie    
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały dotyczy nadania drodze 
gminnej w Lipkowie nazwy Kazimierza Szetkiewicza. Po posiedzeniu Komisji zostało 
poprawione uzasadnienie uchwały, które odczytał. Uzasadnienie ma następująca treść: 
„W dniu 29 kwietnia 2010 r. Pan Piotr Dąbrowski, Pani Jolanta Kowalska  
i Beata Kowczur-Kowalska złożyli wniosek o nadanie nazwy ulicy biegnącej prostopadle od 
ul. Jakubowicza w Lipkowie. 
Zaproponowana nazwa ulicy to ul. Kazimierza Szetkiewicza. 
Kazimierz Szetkiewicz to ojciec Marii Szetkiewiczówny, żony Henryka Sienkiewicza. Rodzina 
pochodziła z Litwy, powiatu trockiego guberni grodzieńskiej, gdzie posiadała znaczny 
majątek. Kazimierz Szetkiewicz pełnił funkcję publiczną pośrednika do spraw włościańskich 
Po powstaniu styczniowym zakazano rodzinie Szetkiewiczów powrotu na Litwę, wyznaczając 
Warszawę jako miejsce powrotu z zesłania.   
W 1880r. nabyli oni dawny majątek Jakubowiczów w Lipkowie.   Kazimierz Szetkiewicz był  
skarbnicą staropolskich zwrotów, opisów obyczajów, wydarzeń i ludzi, które to cechy znalazły 
odzwierciedlenie w Trylogii Henryka Sienkiewicza. Właśnie Kazimierz Szetkiewicz był dla 
Sienkiewicza pierwowzorem postaci Zagłoby. 
Wobec powyższego zasadne jest nadanie nazwy drodze gminnej Kazimierza Szetkiewicza, 
ponieważ proponowana nazwa tematycznie nawiązuje do już istniejących nazw ulic w obrębie 
wsi Lipków.  
Proponowana nazwa  ulicy nie występuje na terenie gminy Stare Babice.”  
Następnie spytał czy są dodatkowe pytania 
 
Radny T.Druzd poparł nazewnictwo związane tematycznie z Trylogią i jednocześnie zapytał 
czy nie jest potrzebna akceptacja radnego z tego terenu?  
 
Kierownik Biura Rady wyjaśniła, że proceduralnie nie jest wymagana pisemna akceptacja 
radnego.  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XLI/389/10 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 

Lipkowie        
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada:   
- zwiększenie dochodów o kwotę 127 943zł - kwota dochodów po zmianach wynosi 
68.338.831zł  
- zwiększenie wydatków o kwotę 285.748zł – wydatki po zmianach wynoszą 79.327.199zł 
 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia i załączników 
do projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XLI/390/10 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r.    
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
14. Interpelacje, zapytania radnych 
 
Przewodniczący rady gminy zwrócił się do radnych o składanie interpelacji.  
 
Radni nie złożyli interpelacji, w związku z tym Przewodniczący rady gminy przeszedł do 
zapytań radnych.  
 
Radny T. Szuba spytał jakie prace porządkowe są planowane po nabyciu tzw. olszyny  
 
Wójt odpowiedział, że jak gmina będzie pełnoprawnym właścicielem gruntu to przystąpi do 
uporządkowania terenu poprzez usunięcie uschniętych drzew, wycięcie zakrzaczeń, 
zlikwidowanie śmietniska, aby w przyszłości teren ten wraz z terenem koło szkoły i 
planowanego basenu tworzył duży kompleks zieleni parkowej.  
 
Radny S. Lesisz zaproponował aby zaplanowane pieniądze na festyn 15 sierpnia przeznaczyć 
na powodzian, ponieważ w tym roku  jest tylko Chopin i wybory. Ponadto stwierdził, że:  
- mieszkańcy mówią, że spore pieniądze wydaje się na imprezy, radni nie informują o tym co 
mówią ich wyborcy  w przeciwieństwie do niego, on informuje jakie gmina ma dług i że z 
takim obciążeniem lekką ręką wydaje się pieniądze,    
- spytał jak pracuje Prezes Turkot, on podejrzewa że pracuje na 1/4 etatu, ponieważ zawsze 
kiedy do niego pojedzie to go nie ma, a powinien pracować 8 godzin dziennie,  
- w związku z otwarcie sklepu przy ul. Sienkiewicza ludzie sa przygnębieni i rozczarowani, z 
ostatniego sklepu w Lipkowie mówią „jak mogliście dopuścić do tego, że pójdziemy na 
bruk”.  
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- Straż Gminna przejechała samochodem blisko 49000km, jest to samochód gminny, musi 
być karta drogowa, żeby można było skontrolować jazdy, codziennie wychodzi to ponad 
200km, 
- mieszkańcy nie chcą zmian w kursowaniu autobusów 712 i 714.  
 
Kierownik Biura Rady poinformowała, że dzisiejsze święto Dzień Samorządu Terytorialnego 
zostało ustanowione uchwałą przez Sejm. Jak Przewodnicząca Komisji Socjalne w Urzędzie 
Gminy poinformowała, że to święto nigdy nie było obchodzone, w tym roku po raz pierwszy 
od 20 lat, a inne gminy obchodzą rokrocznie. Inne grupy zawodowe również mają swoje 
święta i nie wywołuje to takiego szumu, jest to bardzo przykre.  
  
Wójt odnośnie pracy Prezesa Turkota stwierdził, że prezes nie podlega kontroli ze strony 
radnych, radni nie mają takich kompetencji. Następnie ustosunkował się innych pytań: 
- pytanie odnośnie sklepu zabrzmiało ja zarzut, a do obowiązków Wójta nie należy zamykanie 
i otwieranie sklepów,  problemy wybudowania i otarcia tego sklepu znany był od początku, 
okoliczni mieszkańcy o tym wiedzieli, zwrócono inwestorowi uwagę, żeby to był sklep o 
wysokim standardzie odnośnie uciążliwości i to zostało dopilnowane, sklep nie sprawia 
dużego zagrożenia czy uciążliwości ale jest konkurencją dla okolicznych sklepów, teren na 
którym powstał sklep był terenem handlowym, najpierw był tam sklep ogrodniczy, potem 
hurtownia, plan zagospodarowania przestrzennego z lat 70-tych już to przewidywał, w 
okolicy jest wiele sklepów, jednak najbliżej jest sklep pani Świstkowej, która musi się 
przebranżowić i on o tym wie i myśli o tym, sklepy oddalone powyżej kilometra nie odczuły 
konkurencji, zaapelował do radnego Lesisza, że w związku z dzisiejszym świętem Samorządu 
Terytorialnego zaprzestać ataków i nie wprowadzać ludzi w błąd, 
- odnośnie przeznaczenia pieniędzy z budżetu gminy (środków na festyn) na powodzian 
poinformował, że ustawa o finansach publicznych nie pozwala organizować pomocy 
humanitarnej  z budżetu gminy, można robić różne akcje ale nie można finansować wprost z 
budżetu gminy, wniosek nie ma racji bytu.  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że zmieniło się prawo, wcześniej rada gminy 
mogła być przeciwna budowie sklepu powyżej 400m2, obecnie ani rada ani wójt nie mają 
wpływu na to jakie sklepy powstaną na terenie gminy.  
 
Radny S. Lesisz poinformował, że przygotuje wniosek i złoży, żeby w czerwcu głosować 
imiennie i opublikować w gazecie.  
 
Przewodniczący rady gminy stwierdził, że radny nie zrozumiał odpowiedzi wójta, który 
powiedział, że ustawa o finansach publicznych zakazuje przekazywania gminnych funduszy 
na akcje charytatywne, jeżeli zostanie złożony projekt uchwały i zostanie ona uchwalona to 
uchyli ją Wojewoda i RIO.  
 

Radny S. Lesisz stwierdził, że jest rok Chopinowski, dwa tygodnie temu odbyła się impreza, 
ile ona kosztuje, czy gminę stać na to, czy można sobie na to pozwolić, i prawie co tydzień 
kolejne.  
 

Zastępca Wójta zaapelowała do radnego Lesisza aby zakończył agitację, ponieważ to samo 
zrobił przy bardzo ciekawej imprezie oświatowej, gimnazjum w Koczargach podjęło ciekawą 
inicjatywę - ogłosiło konkurs powiatowy na wiersz o Chopinie, jest to bardzo cenna 
inicjatywa, aby młodzież uczyła się polszczyzny, budowania wierszy. Był to konkurs 
powiatowy, w ubiegłym tygodniu było rozstrzygniecie. Na zaproszeniu było napisane że 
będzie poczęstunek i pan Lesisz lotem błyskawicy obleciał gminą mówiąc, że w gimnazjum 



 10 

się goszczą, wydają publiczne pieniądze. Wydatki na ten cel wyniosły 183zl. Radny za taką 
cenną inicjatywę i poczęstunek ciastkami, herbatą coc-colą zrobił złą atmosferę wokół 
sprawy. Poprosiła żeby wytłumaczył dlaczego tak robi.  
 
Przewodniczący rady gminy zwrócił się do radnego Lesisza pytając dlaczego rozsiewając 
nieprawdę zdyskontował działania młodzieży gimnazjum i innych placówek, mówił że będzie 
catering a był poczęstunek po występie dzieci w postaci m.in. delicji i soku. Było mu wstyd 
za takie działanie radnego a radny jakby był obecny to wiedziałby że nie był to catering.  
 
Radny T. Wiśniewski spytał radnego Lesisza ile ze swojej diety w ciągu czterech lat 
przeznaczył na działalność społeczną.  
 
Radny S. Lesisz a pan ile przeznaczył? 
 
Radny T. Wiśniewski odpowiedział, że w tym roku przeznaczył dwie diety na turniej karate, 
konkurs w dniu 1 maja i na 1300 porcji popcornu na Dzień Dziecka.  
 
Radny L. Poborczyk zwrócił uwagę, że nie może być tak żeby jeden człowiek zawłaszczał 
pracami całej rady, żeby pomóc powodzianom można wysyłać sms-y,  można sprawdzić że 
wysłał, nie życzy sobie aby pan Lesisz robił agitację, wcześniej zbierał podpisy na Ligę 
Polskich Rodzin, teraz na PiS. Radny Lesisz nie ma swojego zdania i mu nie wierzy, dlatego 
zwrócił się aby więcej na te tematy głosu nie zabierał.   
 
Radny A. Kotwicki złożył oświadczenie, że jeśli do najbliższej komisji radny Lesisz 
udokumentuje, że wpłacił jakieś pieniądze na powodzian to on wpłaci dwa razy więcej niż 
pan Lesisz 
 

Radny T. Druzd odnośnie planowanych zmian w komunikacji gminnej dowiedział się, że na 
poprzedniej sesji była mowa o konieczności tych zmian, mieszkańcy Lipkowa są 
zaniepokojeni, nie chcą tych zmian, dwie kwestie ich niepokoją - odcięcie bezpośredniego 
dojazdu z ul. Jakubowicza do stolicy i bezpośredniego dojazdu wszystkich mieszkańców 
Lipkowa do metra Młociny. Spytał czy zmiany te są konieczne i czy jest szansa aby nie 
nastąpiły.   
 

Wójt poinformował, że jest organizowana pomoc dla powodzian z gminy Wilków, jest to 
gmina woj. lubelskim, która została zalana i nadal się znajduje pod wodą w 80%. 
Kontaktował się z Wójtem tej gminy, potrzebne są środki czystości. Informacje o akcji 
zostały rozpowszechnione.   
Odnośnie działalności społecznej stwierdził, że często nie zdajemy sobie sprawy o hojności 
naszych mieszkańców, większość donatorów robi to anonimowo i zastrzegają sobie wręcz 
anonimowość i jest to bardzo ważna cecha, nie robią tego dla poklasku ale są też inni, którzy 
domagają się pisania w gazetach, odczytywania listów, w celu nagłośnienia jacy są 
społecznicy. Był dialog między radnymi odnośnie hojności radnego Wiśniewskiego. Pan 
Wiśniewski jest wielkim społecznikiem i darczyńcom, nie musi tego dokumentować, pomocy 
tej doświadczają młodzi zawodnicy i działacze Klubu Sportowego Rensei, transportował dary 
na Litwę. Drugim darczyńcom jest pan Kotwicki, który od lat podłącza niezamożnych 
mieszkańców. Oni nie robią tego dla poklasku, wyniku wyborczego, nie przypisują sobie 
zasług.  Zaapelował aby skupić się na efektywnej pomocy a nie przepychaniu kto co dał i 
jakie ma zasługi.  
Odnośnie pytania o komunikację stwierdził, że nie wie jakie są podstawy tego że wszystko co 
się zmienia na terenie gminy jest krytykowane. Jakby ktoś z innej gminy przeczytał te 
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negatywne opinie to stwierdziłby że u nas jest katastrofa, gmina jest zadłużona, jest 
bankrutem, jeśli pan Lesisz mówi o zadłużeniu to niech nie zawyża, radny często mówi o 
liczbach, za każdym razem podaje inne liczby, zawyża. Zaapelował do radnych, że zadłużenie 
nie jest niebotyczne, w zeszłym roku wykonano inwestycji za równowartość globalnego 
zadłużenia gminy. Wystarczy aby w jednym roku nie wykonywać inwestycji i spłacić cały 
kredyt, tylko czy jest to racjonalne podejście? Radny powinien mówić prawdę, podaje się za 
chrześcijanina a głoszenie nieprawdy jest niechrześcijańskie.  
W kwestii zmian w komunikacji wyjaśnił, że: 
- społeczeństwo jest wprowadzane w błąd, że Lipków nie będzie miał linii 712, zrobiono 
analizę i linia ta woziła powietrze, dlatego trzeba ją zreformować, bo komunikacja kosztuje 
coraz więcej, przez wiele miesięcy był robiony projekt, jest on na ukończeniu ale drobne 
poprawki planuje się wprowadzić, jeżeli coś by się zmieniło w Lipkowie to w kierunku 
poprawy,  
- były plany aby w dni wolne od pacy autobus nie kursował ulicą Jakubowicza, gdyż wtedy 
korzysta z niego tylko 4-6 pasażerów lub może większa liczba, bo w dniach kiedy były 
robione pomiary liczba ta mogła być zaniżona, wtedy mieliby oni do przystanku kilkaset 
metrów więcej o ok. 800m w dni wolne od pracy, średnia odległość od przystanku liczona w 
Warszawie wynosi 600m, a na wsi o 200m więcej niż średnia warszawska nie jest tragedią dla 
6 pasażerów, stwierdził że jeżeli robimy analizę to róbmy to obiektywnie a nie siejmy 
nieprawdy, zaapelował do radnych Lesisza i Druzda aby nie mówili nieprawdy w sprawie 
komunikacji w gminie,  
- komunikacja będzie znacznie poprawiona, co nie oznacza że niektórzy pasażerowie będą 
musieli się przesiadać jeżeli znaczna część odczuje poprawę, w Rynku krzyżują się wszystkie 
linie i w każdą stronę można się przesiąść czekając kilka minut w godzinach szczytu i 
kilkadziesiąt poza godzinami, zaapelował aby nie mówić nieprawdy odnośnie zmiany w 
komunikacji, ponieważ będzie ona znacznie poprawiona.       
 

Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że transport zbiorowy budzi emocje, te informacje 
powinny znaleźć się w gazecie, a żadnych wzmianek w Gazecie Babickiej nie było.  
 

Wójt stwierdził, że bardzo dobrze, że nie było informacji, radna często ma postulaty żeby 
ogłaszać coś czego nie ma, sprawozdań które nie są uchwalone. Wcześniej mówił, że od 
wielu miesięcy trwają prace  nad poprawą komunikacji, dokonywane były pomiary  w 
różnych porach dnia i tygodnia, jest to żmudna praca, jak będzie ukończona to zostanie to 
opublikowane. Zaapelował aby wcześnie nie domagać się publikacji.   
 

Radna L. Skrzeczkowska domaga się dlatego, że wtedy jak miał być otwarty ośródek zdrowia 
to prosiła o ogłoszenie w Gazecie Babickiej, ponadto wójt zapewniał, że do skrzynek 
mieszkańców trafi oferta ośrodka.  
 

Wójt poinformował, że była informacja w Gazecie i na stronie internetowej. Zakład jeszcze 
nie skierował informacji do skrzynek mieszkańców ale nie znaczy że ich nie będzie.   
 
Radny T. Druzd odniósł się do wypowiedzi Wójta, że rozsiewa nieprawdę, jest dotknięty tym 
zarzutem. Stwierdził że po raz pierwszy odnosi się do komunikacji, niczego nie zarzuca, pyta 
tylko czy sytuacja komunikacyjna może zostać w niezmienionym kształcie, wiadomo że 
punkt widzenia zależy od punktu siedzenia, a gdyby Wójt był na spotkaniu wiejskim w 
Lipkowie to widziałby jakie jest nastawienie. Radny zauważył że polepszą się warunki np. 
mieszkańcom Klaudyna, natomiast warunki na Jakubowicza nie mogą się polepszyć skoro 
zabiera się bezpośrednie połączenie z Warszawą oraz mieszkańcom Lipkowa połączenie z 
ważnym węzłem komunikacyjnym Metro Młociny, mieszkańcy nie są z tego zadowoleni". 
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Wójt zwrócił uwagę, że nie postawił zarzutu tylko powtórzył to co radny powiedział, gdyż 
radny postawił tezę, że na pewno się pogorszy. Twierdzić, że na pewno się pogorszy będzie 
można kiedy projekt będzie zatwierdzony i wdrożony w życie. Można oszacować ilu 
mieszkańców mieszka przy ulicy Jakubowicza i nigdy 100% nie korzysta z komunikacji 
zbiorowej a mieszkańcy zebrali gruby plik kartek podpisów protestujących przeciwko 
pogorszeniu komunikacji w Lipkowie, podpisów jest więcej niż mieszkańców. Robi się 
wielką aferę, że się pogorszy a to jest pojęcie względne, ponieważ zakłada się że będzie 
dramat z komunikacją. Na pewno nie będzie dramatu gdyż jak się wprowadza zmiany 
komunikacyjne to pierwszy okres będzie poddany obserwacji i analizie do ewentualnych 
zmian, jak znacząco pogorszy to będzie reakcja. Zaapelował aby nie robić propagandy, bo jest 
to działanie szkodliwe, podpisów zebranych jest więcej niż mieszkańców na Jakubowicza.  
 
Radny S. Lesisz poinformował, że mieszkańcy nie życzą sobie zmian w komunikacji, po co 
ich uszczęśliwiać na siłę.  
 
Wójt odpowiedział, że nikt na siłę nikogo nie uszczęśliwia, gmina nie zajmuje się tylko 
mieszkańcami Lipkowa, dba o równomierny rozwój gminy  i życzenie mieszkańców jednej  
ulicy nie może blokować rozwoju. Linia 712 nie może być w obecnym kształcie utrzymana, 
jest nieefektywna bo wozi powietrze, mało osób z Jakubowicza korzysta. 
 
Radny J. Puścian poinformował, że jako radny jest pod presją mieszkańców, którzy pytają 
dlaczego zaplanowana na poprzedni rok wymiana kanalizacji na ul. Żurawiowe Mokradła nie 
została wykonana a w finansach jest dobrze. Atmosfera jest podgrzewana i niemiła, 
mieszkańcy się zaangażowali, wpłacili po 1000zł. Wszyscy zasięgający opinii w gminie 
mówią, że atmosfera jest nieciekawa, że tego się nie da zrobić bo nie ma pieniędzy. To nie 
pasuje do sytuacji którą przedstawia wójt.   
 
Wójt odpowiedział, że: 
- nie przedstawiał idyllicznego obrazu, jest kryzys finansów publicznych, dochody spadają 
szósty kwartał z rzędu, pewne grupy dochodów zależą od nas i staramy się to realizować jak 
najlepiej, jednak główne źródło zasilania budżetu to wpływy z Ministerstwa Finansów,  na co 
gmina ma wpływ pośrednio ściągając podatników, dlatego warto wykonać jakieś inwestycje 
wcześniej zaciągając kredyt, żeby ściągnąć podatników,  
- zadłużenie gminy jest bezpieczne, określają to ściśle przepisy, nie przekroczone są 
dopuszczalne granice,  
- odnośnie ulicy Żurawiowe Mokradła wypowiedź radnego zabrzmiała jakby był to zarzut, że 
on nie chce utwardzić tej ulicy, nie była to gminna ulica i żałuje że gmina ją przejęła, bo 
spółdzielnia wojskowa spartaczyła robotę – mieszkańcy podłączyli nielegalnie rynny do 
instalacji, w efekcie instalacją płynie kilkakrotnie więcej wody, wspólnie z EKO-BABICAMI 
gmina postanowiła wymienić instalację i okazało się że trzeba to przeprojektować i wymiana 
instalacji jest droższa niż położenie nowej kanalizacji, radny i sołtys byli informowani że są 
na to pieniądze, ale z przyczyn technicznych trudności w terenie sprawa się przedłuża, co 
było nie do przewidzenia, 
- uważa, że nieuczciwe i niesprawiedliwe jest robienie dramatu z kilkumiesięcznego 
opóźnienia tej inwestycji, Żurawiowe Mokradła są  wyjątkowo dowartościowaną inwestycją 
jeśli chodzi o plany.   
 
Radny J. Puścian dodał, że kończy się czteroletnia kadencja, inwestycja długo trwa, miała 
być skończona w zeszłym roku, obyło się szereg spotkań, zrezygnowano z części 
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telekomunikacyjnej, żeby inwestycje wykonać zgodnie z planem. Spytał jak Wójt czułby się 
będąc w jego sytuacji?   
 

Wójt stwierdził, że normalnie, bo opóźnienia w inwestycjach się zdarzają. Radny nie miał 
wpływu na pracę spółdzielni, bo nie był jej członkiem a w budżecie na to zadanie jest milion 
zł.  
 

Radny J. Puścian  zwrócił uwagę, że kadencja się kończy, on nie ma praktyki samorządowej, 
ale jest coś niekonsekwentnego bo on wychodzi na człowieka niesłownego, bo nie wykonano 
zadania w tej kadencji, a w następnych mogą zmienić się plany,    
 

Wójt stwierdził, że radny traktuje to w celach politycznych,  za punkt honoru postawił sobie 
że coś trzeba w kadencji wykonać i się z tego rozliczyć. W planowaniu jest tak, że nigdy nie 
udaje się wykonać w 100%. Zaproponował przeniesienie polemiki z sesji rady, żeby nie 
absorbować całej rady.   
 

Radna L. Skrzeczkowska zwróciła się do radnego Puściana, że ona wie że nie wszystkie 
plany wychodzą, według niej radny czuje się lepszy bo ona 8 lat czeka i  też się kadencja 
kończy.  
 

15. Wolne wnioski i informacje 
 
Pan M. Pilaszek wyraził następujące uwagi pod adresem radnego Lesisza: 
- radny jeździ po gminie, wypowiada różne rzeczy, pomawia i opowiada, szkodzi gminie, 
wszyscy to wiedzą, 
- zaapelował do radnego o więcej kultury i taktu oraz przestrzeganie kodeksu etyki radnego,  
- radny swoim działaniem przynosi wstyd gminie i radzie, 
- zwrócił się do radnych i przewodniczącego o wpłynięcie na radnego Lesisza, przywołanie 
go do porządku, spytał czy są jakieś możliwości, żeby radny nie działał w sposób obecny. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował że wielokrotnie próbował, nie udawało się to ale 
nie traci nadziei.  
 

Radny M. Pilaszek dodał, że gro mieszkańców nie zna prawdy, ludzie nie przychodzą na 
sesje, nie wiedzą, słyszą wersję jednej strony. Zaproponował zorganizowanie zebrania i 
poinformowanie mieszkańców, że nie jest tak jak radny mówi, że radny mówi nieprawdę.  
 

Pan T. Grzymała mieszkaniec Lipkowa poparł stanowisko Wójta w sprawie supermarketów. 
Dodał, że jest to dla mieszkańców wygoda, jest tanio, podał następujące przykłady 
- cena pomidorów w sklepie to 8zł a w markecie 4zł, 
- cena ciasteczek w sklepie to 1,20zł a w markecie 70 gr, 
- cena wódki żołądkowej w sklepie to 23,5-24zł a w markecie 18zł. 
Mieszkańcy są zadowoleni.     
 

Radny T. Druzd podziękował radnym i społeczności samorządowej za wsparcie dla jego 
rodziny. Dzięki pomocy udało się nabyć wózek dla trojaczków, zagrodę do zabawy, krzesełko 
do karmienia.  
 

Sołtys T. Kuzmowicz zaapelował aby nie zmieniać trasy autobusu 712 i poprosił o interwencje 
w sprawie nowej tablicy z nazwą miejscowości.  
 
Sołtys A. Kaczurba odnośnie listu który złożyli mieszkańcy i podpisów potwierdziła, że na ul. 
Jakubowicza nie mieszkają 238 osób, które złożyły podpisy pod pismem. Są to podpisy osób 
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mieszkających nie tylko w Lipkowie ale również odwiedzających miejscowość. Mają prawo 
się w tej kwestii wypowiedzieć, część osób podpisała się solidaryzując się z mieszkańcami, to 
wyszło również z  wypełnianej przez mieszkańców ankiety, część  osób napisała że rzadko 
korzysta z autobusu lub w ogóle. Wyraziła zadowolenie, że mieszkańcy się zorganizowali i 
przedstawili list ze swoimi postulatami, a nie przyszli pikietować pod budynek urzędu. 
Uważa, że jest to lepsza forma niż pisanie postów na forach czy telefonowanie do urzędu,  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 24 czerwca 2010r. 
o godz. 15:00 w sali konferencyjnej nowego budynku komunalnego.  
 
16. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XLI sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 
 WICEPRZEWODNICZ ĄCY   PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 (-) Adam KOTWICKI (-) Henryk KUNCEWICZ  
 
Protokół sporządziła:  
(-) Anna Nowak  


